
Turun seuraparlamentti   Pöytäkirja  25.9.2020  

Seuraparlamentin kokous  

Aika: Torstaina 24.9.2020 klo 17.00 – 18.35     

Paikka : Kerttulin lukio Kaarinankatu 3 Turku        

Läsnä: Henry Toivari   puheenjohtaja 
 Anne Fröberg 

Jari Haapanen 
Lena Hindström-Pesu 
Kari Jakobsson 
Mika Korpela 
Saara Kuusinen 
Maikku Miettinen 
Mervi Niinijärvi 
Katja Rautee 
Juha Ruohonen 

  
  
 

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen toivottaen seuraparlamentin jäsenet tervetulleeksi 
kokouksen pitkähkön kokoustauon jälkeen. 
 

2. Asialistan hyväksyminen kokouksen työjärjestykseksi 
Hyväksyttiin puheenjohtajan sähköpostilla toimittama esityslista kokouksen 
työjärjestykseksi. 
 

3. Sihteerin ja pöytäkirjan tarkastajien valinta 
Valittiin kokouksen sihteeriksi Jari Haapanen ja pöytäkirjan tarkastajiksi Lena Hindström-
Pesu ja Katja Rautee. 
 

4. Turun urheiluakatemian esittely 
Mika Korpela esitteli Turun Seudun Urheiluakatemian toimintaa. Ohessa esittelyslaidit. 
Käytiin yleiskeskustelua. 
  

5. Vuoden 2021 budjetti ja sen vaikutukset.  
Todettiin Markus Kalmarin lähettämä viesti vuoden 2021 budjetista.  Liikuntalautakunnan 
jäsen Kari Jakobsson esitteli asiaa seuraparlamentille. Seuraparlamentti oli tyytyväinen 
vuoden 2021 budjetin valmisteluun. 
Seuraparlamentti kantoi huolta vuoden 2022 budjetista ja toivoi sen valmistelun alkavan 
mahdollisimman pian ja että seuraparlamentti osallistetaan valmisteluun heti alusta 
pitäen. 

 
 
 
 



6. Lasten ja nuorten liikuntatilojen maksuvapauden turvaaminen.  
Todettiin Markus Kalmarin asiaan liittyvä viesti. Seuraparlamentin käsityksen 
mukaan asiaa valmistellaan jo kovaa vauhtia ja pohjana olisi nk. harrasteseteli-
malli.  Selvitys valmistelun vaiheesta tulee saada nopeasti seuraparlamentin 
tietoon ja seurojen tulee päästä mukaan valmisteluun. Uhkana on mm, että 
byrokratia seuroissa kasvaa varsinaisen toiminnan kustannuksella.  
Pyydetään Markus Kalmari esittelemään hinnoittelu- ja avustusuudistamisen 
vaihetta seuraavaan kokoukseen. 

 

7. Koulun liikuntasalien otto opetukseen koronan vuoksi. Tilanne.  
Todettiin Markus Kalmarin asiaan liittyvä viesti ja todettiin tilanteen olevan tällä hetkellä 
hyvä. Käytiin vilkasta yleiskeskustelua koulujen tilojen käytöstä. Keskustelussa tuotiin 
vahvasti esille tilojen käytön mahdollisuus seurojen toimintaan mm. joulu- ja hiihtolomien 
aikana.  Koulut on rakennettu kuntalaisten varoilla ja valtion tukemana kuntalaisten 
käyttöön.  Koulut tarvitsevat tiloja pääsääntöisesti koulupäivinä maksimissaan klo 8.00-
16.00 välisenä aikana. Muu aika tulisi olla seurojen tai muiden tahojen käytettävissä. 
Pyydetään seuraavaan kokoukseen sivistystoimialan edustajaa keskustelemaan asiasta. 
Ypsilonin tilojen käytöstä seuratoimintaan nyt syksyllä ja keväällä pitäisi saada 
liikuntapalveluista selkeä vastaus.  
 

8. Liikuntatilojen kehitys lähivuosina (Alfan korvaavat tilat)  
Todettiin Markus Kalmarin asiaan liittyvä viesti. Seuraparlamentin tiedossa on, että tilan 
omistaja on valmis jatkamaan vuokrasopimusta nykyisin hinnoin ja he odottavat 
sopimusneuvottelua liikuntapalveluiden kanssa. 
Muutoin liikuntapaikkaverkoston suunnitelmiin tulee ottaa seurat vahvasti mukaan eikä 
vain ottamaan kantaa jo valmiiksi pureskeltuun suunnitelmaan. Suurena pelkona on, että 
seuratoiminnasta on tulossa erittäin kallista urheilijoille. 
 

9. Seuraparlamentin ja liikuntapalvelukeskuksen yhteistyö.  
Todettiin 29.9. tilaisuus. 
 

10. Muut mahdolliset asiat.  
10.1. Todettiin, että liikuntapalvelukeskuksen edustajan läsnäolo seuraparlamentin  

kokouksissa on välttämätöntä. Moni asia olisi vaatinut vastauksen ja selvityksen. Nyt 
osa asioista jäi edelleen epäselväksi ja ”huhujen” varaan. 

10.2. Seurafoorumi tulee järjestää marraskuun aikana. 
10.3. Todettiin yleiskaava-asia Kupittaan osalta.  
 
 
 
 
Henry Toivari, puheenjohtaja  Jari Haapanen, sihteeri 
 

Pöytäkirjan tarkastajat: 
 
 
 

Lena Hindström-Pesu   Katja Rautee 



     Liite. 
 

Markus Kalmarin viestit, esityslistalla olleisiin asioihin 
 
 

5. Vuoden 2021 budjetti ja sen vaikutukset.  
Tällä hetkellä Liikuntapalveluiden budjetin suunnittelu ja toiminnan suunnittelu on tehty vuoden 2020 tason 
kaltaisesti pohjautuen kaupungin viimeisimpään ohjeistukseen. Budjetti on suunniteltu samoin sisäisin 
painotuksin, kuten kuluvana vuonna. Esimerkiksi avustukset on budjetoitu kuluvan vuoden kaltaisin 
määrärahoin, joista tarkemmin liikuntalautakunta päättää perinteisesti myöhemmin. 
 
Muutoksia toiminnassa on: 

-  Kansalliseen Liikkuva aikuinen -ohjelmaan mukaan lähteminen. Tätä työtä vetää 
projektiluontoisesti Johanna Friman sisäisin järjestelyin. Palvelutarjontaa tämä järjestely ei 
vähennä.  

- Laajennamme ikääntyvien liikunnan palveluita, johon on saatu Turun kaupungin 
testamenttivaroista projektitukea. Ikääntyvien turkulaisten määrän lisääntyessä ikäihmisille 
suunnattua palvelutarjontaa lisätään.  

- Olemme mukana Vapaa-aikatoimialan yhteisessä lasten ja nuorten harrastustoiminnan 
kehittämisessä ja tuottamisessa, josta viime kesän ”Kiva kesä kulmilla - toiminta” oli ensimmäinen 
isompi yhteinen ponnistus. Liikuntatoimintaa oli ostopalveluin tuottamassa turkulaisia 
liikuntaseuroja ja toiminnan jatkuessa varmasti jatkossakin.    

  
Varsinainen palvelutuotantosuunnitelma (yksityiskohtainen toimintasuunnitelma) valmistuu loppuvuodesta 
kaupungin valtuuston vahvistettua talousarvion lautakunnittain.  
 

6.Lasten ja nuorten liikuntatilojen maksuvapauden turvaaminen.  
Kaupunginvaltuuston sopeuttamisohjelman päätösten mukaisesti liikuntapalvelut 
valmistelee hinnoittelu- ja avustusuudistamista, jonka pitäisi olla valmiina 2023 mennessä. 
Liikunta—ja urheiluseuroja tullaan osallistamaan suunnitteluprosessin edetessä.  
 

7. Koulun liikuntasalien otto opetukseen koronan vuoksi. Tilanne.  
Tiedossa ei ole tällä hetkellä, että koronan takia Ypsilonin koulun lisäksi muissa kouluissa salien poistamista 
harrastuskäytöstä suunniteltaisiin. Ypsilonin Sali saadaan takaisin 2/3 pinta-alan osalta ensi viikon alasta 

seurojen käyttöön. Kaupunki etsii tällä hetkellä sen ylimmän johdon tuella aktiivisesti korvaavia 
liikuntatiloja käytöstä poistuneiden koulujen salien korvaamiseksi.  

8. Liikuntatilojen kehitys lähivuosina (Alfan korvaavat tilat)  
Tarveselvitys on käynnistymässä Alfan suhteen. Korvaavia tiloja kartoitetaan ja suunnitellaan. Alfaa 
käyttäviltä seuroilta on kysytty mielipiteet liikuntakohteen käyttötarpeista. Lisäksi Alfan vuokrasopimuksen 
jatko mahdollisuus on selvittelyssä.  
Liikuntapaikkaverkostosuunnitelmaa tehdään parhaillaan. Tässä on laajasti kuunneltu kuntalaisia ja 
liikunta- ja urheiluseuroja kyselyin ja lajitapaamisin. Suunnitelmaa tullaan esittelemään seurakentälle vielä 
syksyn aikana ennen lopulliseen päätöksentekoon viemistä. Tilaisuuden päivämäärä varmentuu tämän kuun 
aikana ja se pidetään marraskuussa. Suunnitelmassa kysymys on ensisijaisesti käyttöikänsä päähän tulevien 
liikuntakohteiden peruskorjaamisesta tai uusimisesta, niiden rahoittamisesta ja yksityisen 
liikuntapaikkarakentamisen aikaisempaa paremmasta mahdollistamisesta.  
 

9. Seuraparlamentin ja liikuntapalvelukeskuksen yhteistyö.  
Tästä meillä onkin työpaja 29.9. Nähdään siellä!   
 


